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Geachte mevrouw Uitermark,  

 
De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft kennisgenomen van uw brief1 van 28 augustus 

2024, waarmee u antwoord hebt gegeven op de vragen over de uitkomsten van de Personeelsen-

quête Rijk (PER) over racisme op de werkvloer en de verkenning van minder vrijblijvende maatrege-

len. De leden van de fractie van GroenLinks-PvdA hebben naar aanleiding van uw brief een aantal 

vervolgvragen. De leden van de PvdD-fractie sluiten zich aan bij deze vragen.  

 

De leden van de fractie van GroenLinks-PvdA spreken het kabinet nadrukkelijk aan op zijn verant-

woordelijkheid als hoeder, in woord en daad, van artikel 1 van de Grondwet. Deze leden zijn daarom 

extra alert op onderwerpen die raken aan artikel 1 Grondwet.  

 

De leden hebben met grote zorg kennisgenomen van de uitkomsten van de Personeelsenquête Rijk 

(PER) over racisme op de werkvloer. Hierover hebben zij reeds twee keer vragen gesteld.2 Zij dan-

ken voor de antwoorden. Op één concrete verplichte maatregel hebben zij nog een paar vragen ge-

zien het belang van een adequate uitvoering. 

 

In het Strategisch Personeelsbeleid Rijk 2025 is te lezen ‘Leden van sollicitatiecommissies zijn ver-

plicht een workshop ter voorkoming van vooringenomenheid en ter verbetering van het selectiege-

sprek te volgen.’.3 Uit de antwoorden blijkt dat u ook van mening bent dat dit een belangrijk onder-

deel is van een effectieve aanpak van racisme en discriminatie op de werkvloer. Om deze aanpak 

effectief te laten zijn is het van belang om ook daadwerkelijk uitvoering te geven aan deze verplichte 

maatregel. In dat kader hebben de leden enkele aanvullende vragen over de monitoring en de ver-

antwoordelijkheden. 

  

 

 
1 Kamerstukken I 2023/24, 35741, H. 

2 Kamerstukken I 2023/24, 35741, G; Kamerstukken I 2023/24, 35741, H. 

3 In het hart van de publieke zaak, Strategisch personeelsbeleid 2025, p. 23. 
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Monitoring 

Op de eerdere vraag van de leden of u van mening bent dat het belangrijk is om informatie te heb-

ben over de Rijksbrede naleving van deze verplichting is niet geantwoord. Graag ontvangen de leden 

alsnog een reactie met een gemotiveerde toelichting.  

 

In de antwoorden op de eerdere vragen over monitoring is het volgende te lezen: ‘informatie over 

deelname is verzameld vanaf de start van het Rijksbrede trainingsaanbod, begin 2021’.4 Deze infor-

matie geeft de leden echter geen enkel inzicht. Daarom wensen de leden enkele aanvullende vragen 

te stellen. Welk beeld blijkt uit deze monitoring? Volgen alle leden van sollicitatiecommissie deze 

verplichte training? Is er een percentage te benoemen (percentage deelnemende / niet deelne-

mende leden van alle sollicitatiecommissies)? Neemt het aantal deelnemer (procentueel) toe? Is er 

een verschil tussen de verschillende departementen? Zo ja, graag een toelichting/verklaring van 

deze verschillen. 

 

Verantwoordelijkheden 

Ook hebben de leden nog enkele vragen over de verantwoordelijkheden. Wat is de status van het 

Strategisch personeelsbeleid? Wie is verantwoordelijk voor de uitvoering daarvan? Hoe ziet de be-

stuurlijke verantwoordelijkheidsverdeling eruit? Welke rol ziet u voor uzelf, dan wel de regering, 

weggelegd in het monitoren van de uitvoering? 

 

In de beantwoording van de vragen van de leden lezen zij: ‘Aangezien ieder departement verant-

woordelijk is voor zijn personeelsbeleid, ondernemen departementen zelf actie op basis van deze in-

formatie, passend bij de eigen omstandigheden en cultuur.’.5 Hoe verhoudt deze eigen departemen-

tale verantwoordelijkheid zich tot Rijksbreed vastgesteld beleid? Kan een departement afwijken van 

deze verplichte deelname? Zo ja, op basis waarvan kan dat? 

 

De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken ziet met belangstelling uit naar uw reactie en ont-

vangt deze graag binnen vier weken na dagtekening van deze brief.  

 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

I.M. Lagas MDR 

Voorzitter van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken 

 
4 Kamerstukken I 2023/24, 35741, H, p. 8. 
5 Idem.  


